
Ludgeřovický zpravodaj – duben 2009 

 
Lidová pranostika: Na svatého Jiří vylézají z děr hadi a štíři. 

 

SLOVO STAROSTY OBCE 

Váţení spoluobčané, 

zima snad uţ definitivně odevzdala svou vládu jaru, na něţ jsme se tolik těšili. Jiţ 
nyní je jisté, ţe letos  boj se sněhem a ledem znamenal vynaloţení větších 
finančních prostředků z rozpočtu obce, neţ v předchozích dvou letech. Je to zpráva 
poměrně nepříznivá zejména s ohledem na očekávaný dopad finanční krize také do 
našeho obecního rozpočtu. Nezbývá, neţ věřit, ţe nebudeme muset omezovat 
některé aktivity, které máme naplánované i pro tento rok.  

O finanční krizi však hovořit nechci, tu nechám na starosti odborníkům. O čem se 
však zmínit chci, je opět „podzimní“ nepořádek. Sotva se z našich komunikací 
vytratily zbytky sněhu, opět „denní světlo“ spatřilo značné mnoţství různých plastů, 
papírů, nedopalků cigaret apod. Skutečně se musí někteří naši spoluobčané chovat 
ke své obci jako ke skládce? Doma v obývacím pokoji byste si to určitě nedovolili…  

Dalším trvalým a spíše se rozšiřujícím se nešvarem je mnoţství psích výkalů, 
povalující se téměř všude, kde se hrdí majitelé se svými psími miláčky objeví. Opět 
chci v této souvislosti upozornit na Obecně závaznou vyhlášku obce č. 1/2002 
o zabezpečení veřejného pořádku a čistoty při chovu a drţení zvířat na území 
obce, jejíţ úplné znění je pro osvěţení otištěno na konci mého úvodníku.  

 



Jiţ několik spoluobčanů se na mne obrátilo s dotazem, proč pošta 
v Ludgeřovicích omezila svůj provoz. Velmi často bývá otevřeno pouze jedno 
výdejní okénko a před ním se tvoří velké řady čekajících. Nemile mne však 
překvapilo, ţe snad dokonce za tento stav můţe vedení obce. Neuspokojivý stav 
jsme jiţ probírali na radě obce a poté jsem se rozhodl poslat Ředitelství České 
pošty s.p. dopis, kterým na tuto skutečnost upozorňuji, a ve kterém ţádám o 
vysvětlení. Současný stav totiţ se mnou a ani s nikým jiným z vedení obce 
nikdo z České pošty nekonzultoval, ba nás na omezení provozu ani 
neupozornil! Věřím, ţe dostanu alespoň nějakou odpověď… 

Na závěr chci opět poděkovat. Máme mezi námi totiţ další ţenu, která si určitě 
zaslouţí naše ocenění za bezplatné dárcovství krve. V únoru jsem obdrţel 
oznámení, ţe za 40 bezplatných odběrů krve byla vyznamenána zlatou medailí 
prof. MUDr. J. Janského paní Jaroslava Svobodová. Jménem svým i všech 
občanů Ludgeřovic ještě jednou děkuji a blahopřeji! 

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce 

 

OBEC LUDGEŘOVICE 

Obecně závazná vyhláška 

č. 1/2002 

o zabezpečení veřejného pořádku a čistoty při chovu a drţení zvířat na území 
obce Ludgeřovice. 

Zastupitelstvo obce Ludgeřovice se usneslo dne 12.6.2002 podle § 10 písm. b) a d) a 
v souladu s § 84, odst. 2 písm. i) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, vydat tuto obecně závaznou vyhlášku: 

Článek 1 

Vymezení pojmů 

Pro účely této obecně závazné vyhlášky se rozumí: 

a) veřejnou zelení – zeleň přístupná kaţdému bez omezení, 

b) veřejným prostranstvím – místní komunikace, ulice, chodníky, veřejná zeleň a 
nezastavěné prostory, dětská a sportovní hřiště, pískoviště, parky a prostory 
přístupné kaţdému bez omezení, 

c) veřejně přístupným prostorem – prostory a stavební díla přístupná veřejnosti, 
zejména společné prostory obytných domů, zdravotnická (zdravotní středisko, dům s 
pečovatelskou sluţbou), pohostinská, kulturní a sportovní zařízení, hřbitov, budova 
úřadu státní správy a samosprávy (obecní úřad), farní úřad a ostatní církevní objekty, 
pošta, přístřešky zastávek veřejné hromadné dopravy, školy a školská zařízení, 

d) veřejným zařízením – zařízení pro potřeby veřejnosti, zejména telefonní budky a 
veřejná osvětlení, informační tabule, plakátovací plochy, odpadkové koše. 

Článek 2 

Rozsah působnosti 

1) Ustanovení této obecně závazné vyhlášky se vztahují na celé území obce 
Ludgeřovice. 



2) Úprava obsaţená v této obecně závazné vyhlášce se týká povinnosti při chovu a 
drţení zvířat jako: 

a) psů, 

b) dalších domácích zvířat, jako koček, morčat, křečků, ptactva apod., 

c) hospodářských zvířat1) 

d) nebezpečných2) a exotických druhů zvířat. 

Článek 3 

Podmínky chovu a drţení zvířat 

1) Chovatel nebo drţitel zvířete je povinen při jejich chovu a drţení: 

a) si vţdy počínat tak, aby dbal pravidel pro nenarušování veřejného pořádku v obci, 
pravidel předcházejícím rozporům s dobrými mravy, jakoţ i pravidel stanovených na 
ochranu bezpečnosti, zdraví a majetku osob, 

b) dbát pravidel čistoty a hygieny, jakoţ i dalších pravidel souvisejících s veterinární 
péčí a ochranou zvířat proti týrání3) 

2) Chovatel nebo drţitel psa je povinen opatřit psa obojkem a evidenční známkou 
vydanou Obecním úřadem Ludgeřovice. 

Článek 4 

Podmínky pro pohyb zvířat 

Chovatel nebo drţitel zvířete je povinen: 

a) zabezpečit zvíře tak, aby na veřejných prostranstvích volně nepobíhalo nebo se 
nepohybovalo, a ani jinak neohroţovalo nebo neobtěţovalo občany, zejména vést 
psa na vodítku, v případě potřeby nasadit psovi náhubek, usměrňovat chování psa 
povely, 

b) neumoţnit zvířatům přístup na dětská sportovní hřiště a pískoviště a na další 
místa, kde přítomnost zvířat není dovolena obecně závaznými předpisy a na místa, 
která jsou pro tento účel označena výstraţnou tabulkou4) 

c) zamezit zvířeti volný přístup do veřejně přístupných prostorů, 

d) zdrţet se pasení hospodářských zvířat na veřejné zeleni. 

Článek 5 

Zabezpečení čistoty 

Chovatel nebo drţitel zvířete je povinen zajistit, aby zvíře svými exkrementy 
neznečišťovalo veřejná prostranství, veřejně přístupné prostory a veřejná zařízení. 
Pokud ke znečištění dojde, je povinen bezodkladně tuhé zvířecí exkrementy z těchto 
míst odstranit. 

Článek 6 

Společná ustanovení 

1) Porušení povinností stanovených touto obecně závaznou vyhláškou lze postihovat 
jako přestupek5) nebo jiný správní delikt6), nejde-li o trestný čin. 

2) Řízení ve věcech přestupků nebo jiných správních deliktů podle této obecně 
závazné vyhlášky provádí orgány obecního úřadu Ludgeřovice. 



3) Ustanovení čl. 4 odst.1 písm. b) a c) a čl. 5 této obecně závazné vyhlášky se 
nevztahují na drţitele psů se slepeckým výcvikem tam, kde tito psi plní funkce, ke 
kterým jsou vycvičeni, a dále na policisty Policie ČR při pouţívání psů k výkonu 
sluţby. 

Článek 7 

Účinnost 

Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dnem 1.7. 2002 

 

Mgr. Petr Kolarz v. r.,       Ing. Petr Baránek, v.r., 

starosta obce            místostarosta obce 

 

1) ust. § 3 odst. 1 písm. d) zák. č. 166/1999 Sb., o veterinární péči, ve znění pozd. 
předpisů 

2) ust. § 3 písm. h) zák. č. 246/1992 Sb., o ochraně zvířat proti týrání, ve znění pozd. 
předp. 

3) zákon č. 166/1999 Sb., o veterinární péči, ve znění pozdějších předpisů, zákon č. 
246/1992 Sb., o ochraně zvířat proti týrání, ve znění pozd. předpisů 

4) grafické znázornění tabulky je přílohou č.1 této obecně závazné vyhlášky 

5) ust. § 46 odst. 2 zákona č. 200/1990 Sb., o přestupcích, ve znění pozdějších 
předpisů* 

6) ust. § 58 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších 
předpisů 

Vyvěšeno: 16.9.2002 

Sňato: 2.10.2002 

* § 46 

Ostatní přestupky proti pořádku ve státní správě a přestupky proti pořádku v územní 
samosprávě 

(1) Přestupkem je porušení i jiných povinností, neţ které jsou uvedeny v § 21 aţ 45, 
jestliţe jsou stanoveny zvláštními právními předpisy včetně nařízení obcí, okresních 
úřadů a krajů. 

(2) Přestupkem proti pořádku ve věcech územní samosprávy je porušení 
povinností stanovených v obecně závazných vyhláškách obcí a krajů vydaných 
na úseku jejich samostatné působnosti. 

(3) Za přestupek podle odstavců 1 a 2 lze uloţit pokutu do 30 000 Kč. 

 

UDÁLOSTI V OBCI 

U S N E S E N Í ze 17. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice, konaného dne 
18.3.2009 v Obecním domě v Ludgeřovicích 

 



- ZO vzalo na vědomí platnost zápisu ze zasedání  ZO č.16 konaného dne 
28.01.2009.  

- ZO schválilo zprávu tajemníka OÚ o kontrole usnesení zastupitelstva obce 

č. 21,6,8,9,12,14 a 15.  

- ZO rozhodlo o záměru směny části obecního pozemku – ostatní plocha, ostatní 
komunikace v k.ú. Ludgeřovice, za část pozemku – ostatní plocha, ostatní 
komunikace v k.ú. Ludgeřovice následovně: 

1) Přejde směnou do vlastnictví obce: 

- část pozemku – ostatní plocha, ostatní komunikace, v geometrickém plánu č.2186-
560/2005 ze dne 7.9.2005 označená jako díl b) o výměře 157 m2. Tento díl bude  dle 
uvedeného geometrického plánu sloučen do pozemku – ostatní plocha, ostatní 
komunikace. 

2)  Z vlastnictví obce Ludgeřovice přejde směnou: 

- část pozemku – ostatní plocha, ostatní komunikace, v geometrickém plánu č. 2186/-
560/2005 ze dne 7.9.2005 označená jako díl d) o výměře 127 m2. Tento díl bude     
dle uvedeného geometrického plánu sloučen do pozemku – ostatní plocha, jiná 
plocha. 

Směna pozemků bude provedena bez finančního vyrovnání rozdílů výměr 
směňovaných pozemků s tím, ţe obec Ludgeřovice odkoupí geometrický plán č. 
2186-560/2005 ze dne 7.9.2005, který má k dispozici a tento předá obci. 

-  ZO pověřilo starostu obce k přípravě podkladů pro realizaci směny dle bodu 4 a) 
tohoto usnesení. 

- ZO pověřilo starostu obce ke  zveřejnění záměru směny na úřední desce OÚ.   

-  ZO rozhodlo o prodeji pozemku parc.č.2915/2-orná půda v katastrálním území 
Ludgeřovice o výměře 2.730 m2 

. V případě, ţe nepodepíší kupní smlouvu do 
30.4.2009, rozhodlo ZO prodat předmětný pozemek. 

- ZO zmocnilo starostu obce k podpisu kupní smlouvy dle bodu 4.2a) tohoto 
usnesení. 

- ZO rozhodlo, ţe v kupní smlouvě bude zabezpečeno, ţe pozemek parc.č. 2915/2 
bude kupujícími vyuţit pouze pro výstavbu rodinného domu. V případě nesplnění této 
závazné podmínky budou  kupující povinni obci uhradit částku, kterou bude obec 
zpětně odvádět pozemkovému fondu ČR, dle podmínek smlouvy o bezúplatném 
převodu z majetku ČR (Pozemkový fond ČR) do majetku obce.  

- ZO schválilo dle § 47 odst. 5 zákona č. 183/2006 Sb. o územním plánování a 
stavebním řádu (stavební zákon) Zadání změny č. 5 územního plánu Ludgeřovice (v 
souladu s přílohou č. 6 vyhlášky č. 500/2006 Sb.), který je obsahem přílohy č. 1  
předloţeného materiálu. 

- ZO vzalo na vědomí vyhodnocení připomínek a stanovisek došlých v rámci 
projednání Návrhu zadání změny č. 5 územního plánu Ludgeřovice od Krajského 
úřadu Moravskoslezského kraje, dotčených orgánů a ostatních orgánů, v rozsahu 
přílohy č. 2 předloţeného materiálu. 

- ZO projednalo a schválilo smlouvu o veřejné finanční podpoře TJ Ludgeřovice. 

 



-  ZO schválilo Podmínky Rozhodnutí o poskytnutí dotace na dovybavení  pracoviště 
Czech Point. 

-  ZO schválilo rozpočtové úpravy č.1/2009 a změnu závazných ukazatelů rozpočtu 
roku 2009 obsaţených ve schváleném   rozpočtu na rok 2009 v tabulce č. 1, a to 
takto: 

ad 1. Neinvest.příspěvek na provoz ZŠ a MŠ po schválení změny činí 4.451.000,- Kč 

ad 2. Neinvest.příspěvek na provoz MŠ po schválení změny činí: 1.126.506,- Kč 

Jedná se o navýšení příspěvku na provoz o financování kulturních akcí škol. Ostatní 
závazné ukazatele rozpočtu pro rok 2009 zůstávají beze změny 

- ZO vzalo na vědomí zprávu o činnosti Kontrolního výboru ZO Ludgeřovice za rok 
2008. 

- ZO schválilo plán práce Kontrolního výboru ZO Ludgeřovice na rok 2009 dle 
návrhu, přeloţeného předsedou kontrolního výboru p.Kamilem Bunčkem. 

- ZO vzalo na vědomí  zprávu o činnosti Finančního výboru ZO Ludgeřovice za rok 
2008. 

- ZO schválilo plán práce Finančního výboru ZO Ludgeřovice na rok 2009 dle 
návrhu, předloţeného předsedou finančního výboru Ing.Přemyslem Havlíkem. 

- ZO po projednání souhlasí s podáním ţádosti o dotaci na rekonstrukci zahrad 
Církevní mateřské školy Ludgeřovice, Nádraţní 495, 747 14 Ludgeřovice 
z regionálního operačního programu oblast podpory 4.1 Rozvoj venkova, školství, 
volný čas, občanská vybavenost. Pro obec Ludgeřovice z tohoto neplynou ţádné 
finanční závazky. 

- ZO rozhodlo o prodeji plynárenského zařízení – STL plynovodu pro Finské Domky 
z majetku obce, a to za minimální prodejní cenu 100.000,- Kč,  Severomoravské 
plynárenské a.s. 

- ZO uloţilo radě obce provést přípravu a posouzení příslušné kupní smlouvy 
z hlediska věcné a obsahové správnosti. 

- ZO zmocnilo starostu obce podpisem příslušné kupní smlouvy, za  předpokladu, ţe 
budou dodrţeny podmínky uvedené v bodech ZO 13 a), ZO 13 b) tohoto usnesení. 

-  ZO rozhodlo vyhlásit anketu „Osobnost obce Ludgeřovice roku 2008“  a schválilo, 
aby výběr provedl tým, sloţený z jednoho zástupce kaţdé politické strany 
zastoupené v ZO za předsednictví starosty  obce do 31.5.2009, a to dle kriterií 
navrţených starostou obce. Vybranou osobnost schvaluje ZO. 

- ZO vzalo na vědomí zprávu starosty o průběhu jednání 17.zasedání ZO 
Ludgeřovice. 

Seznam návrhů, které zastupitelstvo projednalo, ale hlasováním nebylo přijato 
ţádné usnesení : 

-  ZO rozhodlo vyhovět ţádosti o změnu smlouvy o smlouvě budoucí ze dne 
29.10.2007, týkající se prodeje pozemku parc.č.1165/1.  

- ZO rozhodlo o rozdělení nákladů na akci oprava OÚ Ludgeřovice na Od Pa 6171 
na dvě části, a to takto : l. část ve výši  5.569.514,-Kč a 2. část ve výši 3.165.298,-Kč.    



 - ZO schválilo zřízení osadního výboru v počtu 3 -5 členů, tak jak to umoţňuje § 
120 zákona  č.128/2000 Sb. o obcích ( ve znění pozdějších předpisů).ZO určí  členy 
tohoto výboru na základě výběru občanů Vrablovce.      

 

 

Rekonstrukce břehů potoka v ulici Na Návsi začala 

Břeh Ludgeřovického potoka přiléhající k ulici Na Návsi poblíţ ulice Uzavřené byl 
před mnoha lety vyztuţen nevzhlednými betonovými panely, ty se pod tíhou stále 
většího dopravního zatíţení v ulici začínají posunovat, břeh potoka se nebezpečně 
bortí. V polovině března začaly práce na rekonstrukci břehu, betonové panely jsou 
nahrazovány masivními kamennými gabiony – viz snímky z 18.3.2009. Rekonstrukci 
provádí ludgeřovická firma Škrobánek. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

ŠKOLSTVÍ A KULTURA 

Vydařená školní akademie 

ZŠ a MŠ Ludgeřovice ji uspořádala v sále Obecního domu 20.3.2009. Moto akce 
znělo „Děti celé planety“.  Aktivními hosty akademie (také vystupovali) byli ţáci První 
mezinárodní základní školy v Ostravě. Program se skládal z patnácti vydařených 
scének. Všichni, účinkující i diváci se výborně bavili. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sál byl diváky naplněn k prasknutí, desítky z nich museli program sledovat vestoje 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kratičké přestávky mezi jednotlivými scénkami vtipně vyplnili „návštěvníci“, kteří na začátku přistáli 
v kosmické lodi. Zvědavě okukovali a osahávali všechno kolem. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hosté z mezinárodní školy v Ostravě 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zpívají děti z Vietnamu 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Děti z Indie spolu se svými rodiči zpívají indickou hymnu 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Děti zpívají romskou písničku 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Malí indiánci 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Posledním číslem programu bylo vystoupení učitelského sboru. Pedagogové se při svém tancování 
tak rozparádili, ţe k tanečním kreacím svedli i zástupce ředitele školy Mgr. Víchu, který jim přišel 

předat kytičky. 
 

AV. 
Olympiáda v anglickém jazyce 

Dne 26.února byla organizováno okresní kolo olympiády v anglickém jazyce, kterého 
se účastnil Vašek Boček ze třídy 7.B. Ve velké konkurenci prokázal svou komplexní 
znalost jazyka a schopnost komunikace. Umístil se na výborném čtvrtém místě. 
Chtěla bych mu tímto poděkovat za odvahu a píli při přípravě na tento nelehký 
souboj. Blahopřeje celý učitelský sbor. 

Kotasová Magdaléna 

Adopce  afrických dětí – projekt pomoci 

Z iniciativy 6. ročníků přišla nádherná myšlenka podpořit nelehký ţivot 
afrických dětí. Jsme rádi, ţe vy rodiče jste souhlasili s adopcí na dálku a 
podpořili ji finanční částkou. 

Děti si vybraly sedmiletého chlapce jménem Japheth Omondi. Pro chlapce 
z Keni se jedná o příspěvek 7 200 Kč na celý rok, který jsme zaplatili 
jednorázově. Projekt pomoci na dálku je organizován sítí dobrovolníků 
humanistického hnutí (www.humanisti.cz). Kaţdý „adoptivní rodič, společnost 
nebo škola“ se stává součástí solidarity – členem Humanistického hnutí a je 
pravidelně informován o činnosti humanistů. 

Věříme, ţe tento projekt s Vaší pomocí budeme moci podporovat i nadále. 

Ţáci a zaměstnanci základní školy  

http://www.humanisti.cz/


 

 

Dne 21. a 22.4.2009 proběhne na Základní škole v Ludgeřovicích sběr starého 
papíru. Upozorňujeme, ţe se budeme sbírat pouze NOVINOVÝ PAPÍR.  Prosíme 
všechny občany    o spolupráci na této akce. Ţáci naší školy budou sváţet starý papír 
ke škole v prostoru dílen v odpoledních hodinách v úterý 21.4. v době od 12.00 do 
15.00 hod a ve středu 22.4.2009    od 7.00 do 9.30  hod. Těšíme se na Vaši 
spolupráci.  

                                                                                       Ţáci a pracovníci školy 

 

Mamince      

Aneta Lambertová 6.B 

Maminko moje milá, 
jsi jak ta kytička bílá. 
Jsi moje maminka, 
krásná a milá květinka. 
 
Dneska máš sváteček, 
chci ti dát malý dáreček. 
Chci tě potěšit pusinkou, 
A ne jen malinkou. 
 
Růţové líčka máš, 
kdyţ se na mě usmíváš. 
Svým úsměvem dáváš znát, 
jak tě má kaţdý rád. 
       

Mám tě ráda , maminko       
 

Kytička je bílá, 
maminka je milá. 
Ke kytičce přivoním, 
k mamince se přikloním. 
Pusinku jí dám, 
ţe jí ráda mám 

Maminka  
 
- Lucie Děrkasová 
 
Kdyţ jsem byla malinká, 
chovala mě maminka. 
V náručí mě nosila, 
a s láskou mě kojila. 
 
Kdyţ jsem trošku větší byla, 
do školky mě vţdy vodila. 
Odpoledne mňamku pekla, 
večer pohádku mi četla. 
 
Ven jsme spolu chodily, 
a pejska jsme venčily. 
Svačiny mi chystala, 
jablíčka mi strouhala. 
 
Ve škole jsem hodná byla, 
jedničkou vţdy překvapila. 
Doma jsem pilně pomáhala, 
úkoly jsem si dělávala. 
 
Dnes koupím já Ti kytičku, 
zazpívám Ti písničku. 
Děkuji, ţe jsi mi ţivot dala, 
děkuji, ţe jsi mě vychovala. 
 
Za tvou péči a lásku darovanou, 
pro Tebe, maminku milovanou, 
básničku jsem dnes vytvořila, 
abych Tvé srdíčko potěšila. 
 

 
 
 
 
 



Jaro.. 
 

Zima se k nám pomalu točí zády 
to uţ asi jaro bude brzy tady. 
Mám to roční období velmi ráda, 
protoţe i sluníčko dříve vstává. 
Sotva zmizí sníh, tak první jarní kytičky, 

 
 
uţ začínají zvědavě vystrkovat hlavičky 
a děti začínají pouštět u potoka lodičky. 
Konipásek a skřivánek zpívají vesele  
a mně se vesele vstává z postele.  
     

Eva Kačmářová 6.B             
 

 
 

Osobnost obce 
ZO rozhodlo vyhlásit anketu „Osobnost obce Ludgeřovice 2008“ a schválilo, aby 
výběr provedl tým , sloţený z jednoho zástupce kaţdé politické strany zastoupené 

v ZO za předsednictví starosty obce do 31.5. 2009, a to dle kritérií navrţených 
starostou obce. Vybranou osobnost schvaluje ZO. 

 

  

Vzpomínání na hrůzy 2. světové války 

Česká televize odvysílala ve čtvrtek 19.3.2009 ve 20 hodin na 2. programu nový 
hodinový dokument „Slouţil jsem ve Wermachtu“ o osudech občanů Hlučínska, kteří 
byli odvedeni do německé armády. Dokument se skládal z výpovědí asi deseti 
pamětníků. Od konce války uţ je více neţ 60 let, všichni vystupující pamětníci tak 
mají nad 80let. Mezi nimi i dva občané Ludgeřovic, a to panové Bernard Dinter a 
Valter Tomaschek (ţije teď v Německu). I jejich výpovědi byly hodně emotivní, hrůzy 
a útrapy, které na frontě zaţili byly strašné. Pan Tomaschek například shrnul svoje 
vzpomínky do slov o tom, ţe ve válce přestávají být lidé lidmi. Řekl: buďme šťastni, 
ţe je nám dopřáno ţít uţ více neţ 60 let v míru a doufejme, ţe se války se svými 
hrůzami uţ nikdy nevrátí. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

 

 

 

 

Hlad a pusto v Ludgeřovickém lese 

Při svých procházkách Ludgeřovickým lesem jsem byl zvyklý vídávat hodně baţantů, 
pokaţdé několik skupin srnčí zvěře, občas zajíce. To však uţ několik let neplatí. 
Baţanti a zajíci postupně zmizeli prakticky úplně, srnčí zvěře ubylo podstatně. Není 
se co divit, nikdo zvěři nepomáhá přeţít hladové zimní období, krmelce jsou uţ 
několik zim úplně prázdné a postupně se rozpadají – viz přiloţené fotografie, které 
jsem pořídil letos 27. února. Ten den jsem prošel kříţem kráţem velkou část lesa a 
kromě stop divočáků a domácích psů jsem na starém sněhu (naposled sněţilo asi 
před třemi dny) viděl jen stopy několika málo srnek, jedné lišky a jedné kuny. Kolem 
prázdných krmelců byl sníh pochopitelně zcela netknutý. Bývalo tomu úplně jinak. 
Krmelce byly po celé zimní období naplněny senem, zrním, kaštany, sníh kolem nich 
býval plný stop zvěře. To byla doba, kdy v honitbě hospodařilo myslivecké sdruţení 
Ostříţ. Před sedmi lety zde začalo hospodařit jiné společenství, to má asi jiné priority 
neţ se starat o zvěř v Ludgeřovickém lese. V kaţdém případě je to velká škoda. 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
 



Paní Jaroslava Svobodová je čtyřicetinásobnou dárkyní krve a čerstvou 
drţitelkou Zlaté plakety MUDr. Jánského 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zastupitelstvo obce na svém 17. zasedání dne 18.3.2009 paní Jaroslavu 
Svobodovou za její mnohonásobné dárcovství krve ocenilo, starosta obce Mgr. 
Daniel Havlík jí za obec poděkoval a předal pamětní list a finanční odměnu. 

AV. 

SPOLEČENSKÉ ORGANIZACE SE PŘEDSTAVUJÍ 

Měsíc ve znamení prací 

Letošní březen byl u hasičů opět napěchován akcemi 

V souvislosti s březnem se často lidem na mysl dere hlavně příchod jara. Sníh je na 
ústupu a na svět se pomalu derou první náznaky toho, ţe se příroda probouzí. Po 
zimě by se dalo říci, ţe se probouzí i hasiči a opět zintenzivňují svou činnost. 
V měsíci březnu tak měli všichni napilno. Jiţ první pátek tohoto měsíce se od devíti 
ráno sešla výjezdová jednotka, aby po zimě nastolila akci „Velký jarní úklid“. Během 
akce byly přesunuty různé zařizovací předměty, uklizeny prostory garáţí a šatny, 
umyta výjezdová vozidla. Odpoledne pak započal po zimě tréninky náš oddíl mladých 
hasičů a uvítal i své nové členy. K večeru proběhla pravidelná měsíční schůze 
výboru SDH, na kterém byly zhodnoceny dosavadní aktivity jako ples, večírek či 
valná hromada okrsku. Dále byly započaty přípravy oslav 105 let zaloţení sboru, 
které letos slavíme.  

O den později se na poţární stanici v Hlučíně konalo cyklické školení strojníků naší 
jednotky. Toto školení musíme jednou ročně periodicky opakovat, jak se to ukládá 
jednotce kategorie 3. Školení je řekněme půldenní a je v něm zopakováno vše 
potřebné, co by strojník při výkonu své funkce měl vědět. Např. bezpečná jízda, 



ustavování techniky, jeho povinnosti i zodpovědnost. Naše jednotka disponuje čtyřmi 
strojníky, tak jak to přesně nařizuje vyhláška. 

I toto mimo jiné pak následně zjistila kontrola Hasičského záchranného sboru 
Moravskoslezského kraje (HZS MSK), která nezjistila ve vedení a dokumentaci 
jednotky ţádné pochybení.  Tyto kontroly většinou posuzují vybavenost jednotky dle 
platné legislativy, vedení dokumentace o ni a její akceschopnost (platné prohlídky od 
lékaře, připravenost techniky, odpovídající kurzy atd.). Ve stejný den se rovněţ také 
zakoupila dětem nová sada proudnic pro poţární sport. 

Další pátek měsíce byl známý pátek třináctého. I zde hasiči bojují a snaţí se 
prevencí předcházet lidskému neštěstí. Mimo přednášek pro děti a mládeţ v tento 
den pravidelně otevírají své stanice a nabízí moţnost exkurzí. 

O den později se opět pracovalo na naší Tatře. V prostoru kabiny vznikly finální 
úloţné prostory ze dřeva, o které se hlavně postaral člen jednotky p. Jakub 
Schlossarek, za coţ mu děkuji.  

I další víkend měsíce si hasiči museli na svého koníčka čas najít. Ve dnech 21. a 22. 
března 2009 (So+Ne) od 9.30 hod. proběhla cyklická odborná příprava velitelů JSDH 
v hasičské škole Jánské Koupele. Toto školení je vlastně obdobné, jaké potkalo naše 
strojníky, ovšem je určeno pro velitele, aby dále prohlubovali své znalosti a učili se 
reagovat na stále nové a nové mimořádné události, které dnešní zásahy přináší. 
Školení se tedy účastnil velitel jednotky, společně se třemi veliteli druţstev, které 
naše jednotka má. 

Pokud nejste velitel či strojník, rozhodně nemusíte zoufat. Je tady další víkend, 
poslední v měsíci a na opakovací školení jsou vyslání tentokráte pilaři jednotky. Ti si 
musí vybojovat prodlouţení svých průkazů, které je opravňují k pouţívání 
motorových pil a rozbrušovacích agregátů v podmínkách poţární ochrany. Na konci 
měsíce se do akce zapojí opět všichni, kdyţ se uskuteční pravidelné školení 
výjezdové jednotky s praktickým výcvikem. Další hasičská neděle. 

Často v dnešní době člověk nemá čas málem u ani na své nejbliţší a rodinu. A 
pokud ano, pak se snaţí být s nimi moţná co nejvíce. Mimo to si hasič ale ještě 
musí najít čas pro svou dobrovolnou zálibu, která mu ale nepřináší jen poţitek, ale i 
s tím spjaté povinnosti, které musí vykonat. Takových koníčků, které vás mohou 
dostat při zanedbání povinností i do vězení asi člověk moc vykonávat nepotřebuje, 
aby se takovému nebezpečí vyhnul. Přesto jsem rád, ţe se najdou lidé, kteří se 
takových povinností nebojí a aktivně u nás pracují. 

David Lange, Hasiči Ludgeřovice 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



INFORMACE A OZNÁMENÍ 
 

XXXIV.MHF Janáčkův máj 
 
Dne 29.5. 2009 v 19.30 hod – chrám sv. Mikuláše. 
 
Program koncertu:  
H“andel: Concerto grosso č. 1 G dur op. 6 
Liszt:     Fantazie a fuga na téma Meyerbeerovy opery Prorok 
Rheinbergeer: Koncert pro varhany a orchestr č. 2 g moll op. 177 
 
Účinkují: Jaroslav Tůma/ varhany 
Camerata Moravia 
 
Předprodej vstupenek bude jako obvykle v knihovně OÚ v Ludgeřovicích  a 
v prodejně Elektro Paskuda.  
 
Vstupné 120,- Kč (důchodci a studenti 60,- Kč) 
 
                  

                                                                                   Mgr. Petr Kolarz 

Ostravská univerzita – Fakulta umění zve občany na koncert váţné hudby, 
který se koná ve středu dne 29.4.2009 v 18.00 hod. v Obecním domě 
v Ludgeřovicích. 

Na programu jsou skladby Mikuláše Schneidera – Trnavského, W. A. Mozarta, 
Antonína Dvořáka a dalších. 

Účinkují: Zlata Krautová – zpěv, Lucie Pýšová – housle. 

Na klavír doprovází Mgr. Jakub Hypš a Dušan Brus. 

Vstupné dobrovolné 

Folklorní festival Májová Plesná 30. 4. a 1. 5. 2009 

Jiţ 12. ročník Mezinárodního folklorního festivalu Májová Plesná, pořádaný 
Městským obvodem Plesná ve spolupráci s Domem dětí a mládeţe v Plesné, 
Sokolem Plesná a Sborem dobrovolných hasičů za finančního přispění města 
Ostravy, začne 30. dubna 2009 odpoledne stavěním májky na návsi a bude 
pokračovat od 19.30 hod. ve stylově vyzdobeném sále Domu dětí a mládeţe. 
Návštěvníkům bude k ochutnávce mnoha druhů jihomoravských vín tradičně hrát 
cimbálovka. 

Prvního května dopoledne projede na vyzdobeném ţebřiňáku celou Plesnou folklorní 
soubor a krojovaný průvod s tanečníky i cimbálovkou. 

Hudební produkce začíná ve 13 hod. dechovkou, hlavní část festivalu začne ve 
14.30 hod. v areálu u Domu dětí a mládeţe v centru Plesné. 

Letos uvítáme soubory naše i slovenské, přijedou jak soubory jiţ známé, tak nové – 
Salichovci, Hnojňaňe, Vršatec, Oldšava, Hafera, Kotek a další. Na letošním festivalu 
bude věnována zvláštní pozornost dětským souborům, pozvání přijala známá 
Hlubinka, ale i nové soubory, např. Dubinka, Vranečka. 



Jsou zváni všichni milovníci vynikajících jihomoravských vín, hlavně však krásné 
muziky. 

 
 
Dotazníkové šetření v obci Ludgeřovice  

Cílem šetření bylo zjistit, jaké sluţby občané potřebují, aby se v budoucnu mohla 
vytvořit síť sluţeb, které odpovídají potřebám občanů a moţnostem obce. Obec 
Ludgeřovice se zapojila do projektu Komunitní plánování sociálních sluţeb společně 
s městem Hlučínem. 

Výsledky dotazníkového šetření  

Distribuováno bylo 1.400 dotazníků, odevzdáno bylo 109. Ne všichni vyplnili celý 
dotazník. 

V celkovém souhrnu uvedeme tři nejčastější odpovědi. 

Sociální sluţbu v současné době vyuţívá 18 dotazovaných, 27 nevyuţívá, ostatní se 
k této otázce nevyjádřili. Nejčastěji navštěvují Klub důchodců (11), vyuţívají sluţeb 
Charity Hlučín (8)  a Domova sv. Mikuláše (3). S nabízenými sluţbami jsou převáţně 
spokojeni. Co by se přesto chtěli na sluţbách zlepšit? Přivítali by lepší informovanost 
občanů o moţnostech vyuţívání sluţeb (13), vyšší kvalitu (5) a dostupnější cenu 
poskytovaných sluţeb (5).  

Co se týká dalších otázek, nejvíce problémovou oblastí v Ludgeřovicích je dle názoru 
dotazovaných malá kapacita zařízení pro seniory (53), špatná informovanost o 
sluţbách (33), kriminalita a agresivita mládeţe (29). 

Dle vyjádření 40 dotazovaných zůstaly ţivotní podmínky v průběhu posledních 5 let 
v Ludgeřovicích stejné. 28 osob uvádí, ţe se ţivotní podmínky zlepšily, 27 nedokáţe 
situaci posoudit. 

Více péče neţ dosud by se mělo dostat zdravotně postiţeným občanům (53), dětem 
a mládeţi (52) a seniorům (47). 

Dotazovaní uvedli, ţe v Ludgeřovicích nejvíce postrádají pobytové sluţby pro staré a 
zdravotně postiţené (34), kluby pro mládeţ od 15 let (30) a kluby pro děti (29). 

Do volnočasových aktivit se 49 dotazovaných nezapojuje, a to převáţně pro 
nedostatek času nebo proto, ţe nemají zájem o tyto aktivity. Nejvíce vyuţívají Klub 
důchodců Ludgeřovice (24), Tělovýchovnou jednotu (21) a Český červený kříţ (13). 

Dotazovaní by v budoucnu v péči o seniory nejvíce preferovali moţnost zůstat doma 
s pomocí pečovatelské sluţby (48) nebo s pomocí rodiny (24). Další nejčastější 
odpovědí byla moţnost bydlet v bytě s pečovatelskou sluţbou (29). 

Nejvíce jsou informováni o sluţbách Domova sv. Mikuláše (82), o ošetřovatelských a 
pečovatelských sluţbách Charity Hlučín (58) a o sluţbách Domova sv. Eurasie pro 
matky s dětmi (41).  

Většina respondentů by přivítala katalog sociálních sluţeb (78). V případě potřeby 
jakékoliv sociální sluţby by se v prvé řadě 52 dotazovaných obrátilo na obecní úřad, 
do katalogu sociálních sluţeb by nahlédlo 30 osob a 24 by se obrátilo přímo na 
poskytovatele sociálních sluţeb. 

Pro informaci z dotazníkového šetření uvádíme: 
 



Struktura dotazovaných 
Ţeny          73   

Muţi          36   
 
Věk   
18-25 let           4   
26-35 let                   10    
36-45 let         13  
46-55 let         18             
56-65 let                                            28 
66-75 let         30 
76 a více           6 
 
Dokončené vzdělání 
střední s maturitou                  40 
střední (vyučen)         38 
vysoká škola          15  
základní          12 
vyšší odborná škola           4 
 
Zaměstnání 
důchodce/důchodkyně        54  
zaměstaný/á          34 
v invalidním důchodu          9 
podnikatel/ka                                        5 
jiné             4 
na mateřské dovolené          3 
student/ka                                             2 
nezaměstnaný           2  
 
 
Bydliště 
Ludgeřovice          87 
neuvedeno                                         20 
jiné             2 
Podněty, které vyplynuly z dotazníkového šetření, byly předány k vyjádření Radě 
obce Ludgeřovice. 
       Vlasta Bortlíková, Lenka Jurečková 
        úsek správních činností 

 
 

Vyjádření k podnětům občanů 

Vzhledem k tomu, ţe jsme získali na základě dotazníkového šetření několik podnětů 
a dotazů, týkajících se různých oblastí, vyuţívám nyní příleţitosti k odpovědím.  

1. Doprava 

Co se týče oprav komunikací, i v letošním roce jsou na ně vyčleněny finanční 
prostředky. Oproti předchozím letům jich tentokrát zima sice odčerpala více, přesto 
se opět na některé komunikace dostane. Ulice Hlučínská a Markvartovická jsou však 
silnice krajské, proto tyto komunikace bude muset opravit kraj. V tomto roce 



chystáme i výstavbu chodníku na ulici Vrablovecká od ulice Školní po most. Stíţnosti 
na vysoké obrubníky jsou liché, neboť jsme zde nuceni se řídit normami. Zlepšení 
výjezdu u hasičské zbrojnice je rovněţ velmi problematické, neboť zde jiţ nemáme 
prostor pro jeho rozšíření. Parkování na našich ulicích je vinou bezohlednosti mnoha 
řidičů samostatnou kapitolou, zde situaci jiţ průběţně řešíme v součinnosti s Policií 
ČR, v některých případech i formou represe, tj. pokut. Tzv. Pavlíkova cesta je, jak jiţ 
název napovídá, soukromá, obec tedy nemůţe tuto cestu na své náklady opravovat.  

2. Děti a mládeţ 

Kapacita našich mateřských škol v současnosti skutečně zdaleka nepokryje 
poţadavky. Aktuálně zpracováváme studii vyuţití dolní budovy základní školy na ulici 
Hlučínské, kde by eventuálně mohlo jedno oddělení nově vzniknout, rozšíření 
kapacity plánuje i Církevní mateřská škola. I letos se pokusíme získat dotaci na 
výstavbu nové tělocvičny v areálu ZŠ (loni jsme, bohuţel, úspěšní nebyli). V nejbliţší 
době také chystáme zpracování studie dětského hřiště vyuţitelného také pro matky 
s malými dětmi.    

3. Občané 

V současné době jiţ je prázdné horní patro hasičské zbrojnice, kde budou mít naše 
spolky a organizace další moţnost pro svá setkávání. Jiţ v loňském roce jsme se 
pokusili v sále Obecního domu zajistit taneční pro starší, zájem byl, bohuţel, mizivý. 
Zvaţujeme další moţnosti počítačových kurzů, budeme velmi rádi, pokud vzejde 
konkrétní iniciativa od vás, občanů na další moţné aktivity. Právní poradnu pro lidi 
ohroţené exekucí, jsme se jiţ snaţili zajistit, čekáme na reakci společnosti, která tyto 
sluţby obci nabídla. Provozování wellnes a sauny spadá spíše do soukromého 
sektoru, obec v současné době podobnou aktivitu neplánuje.  

4. Bydlení 

Nedostatek bytů by měla vyřešit výstavba bytového domu u hřiště (realizuje pan 
Glombica), do budoucna počítáme s výstavbou také v lokalitě nad rybníky. Zatím 
však evidentně převaţuje poptávka po parcelách na výstavbu rodinných domů. Byty 
s pečovatelskou sluţnou aktuálně neplánujeme. S budovou dolní školy máme jiné 
záměry, měla by po rekonstrukci slouţit nadále dětem i rodičům. 

5. Pracovní příleţitosti 

Občany bez práce se průběţně snaţíme zaměstnávat v součinnosti s Úřadem práce. 
Paradoxně se v poslední době stávalo, ţe jsme nové zaměstnance do pracovní 
technické čety téměř nebyli schopni sehnat. V obci potřebujeme zejména lidi pro 
údrţbu obecních pozemků (komunikace, louky, příkopy apod.), mnozí z těch, kteří 
projeví zájem o zaměstnání, však mají zjevně představu „teplého místečka“ 
v kanceláři. Většina zájemců nám dokládá okamţitě seznam nemocí a zdravotních 
omezení, takţe dokud se výrazně nezpřísní zákony, asi budeme v tomto směru 
bezmocní. Co se týče zadávání obecních zakázek dalším podnikatelům, u všech akcí 
probíhá výběrové řízení, takţe spíše jde o to sledovat webové stránky obce  
a do těchto soutěţí se přihlásit.  

6. Ţivotní prostředí 

Na výstavbu kanalizace v obci jiţ zpracováváme ţádost o dotaci. Kvalita ovzduší se 
skutečně opět zhoršuje. Frekvence automobilů projíţdějících nejen středem obce se 
stále zvyšuje, počet aut celkově stále narůstá, o čemţ se můţeme přesvědčit i 
pohledem na naše ulice plnící se zaparkovanými vozy. Některé podněty na topení 



tuhými palivy jsme jiţ prověřovali, ne všichni občané v obci však dostali dotaci na 
plyn a prověření mezi příjemci dotace nebyli. Pokud takový poznatek máte, sdělte 
nám jej, prosím, my jej samozřejmě prověříme. 

7. Ostatní podněty 

Zástavba tzv. Menšíkové louky je aktuálně v řešení, byla na ni vypsána developerská 
soutěţ. Všichni potencionální zájemci zde chtějí vystavět obchod. S financováním TJ 
Ludgeřovice Vás seznámím v příštím čísle Zpravodaje. Co se týče bezpečnosti, je na 
tom naše obec ve srovnání s jinými poměrně dobře. V loňském roce bylo patrně 
největším problémem opakované vykrádání automobilů a bezohlednost řidičů na 
našich cestách. Snaţíme se úzce spolupracovat s Policií ČR a dostat zejména 
dopravní policisty do naší obce častěji.  

Všem aktivním občanům, kteří dotazník vyplnili a odevzdali, ještě jednou velmi 
děkuji. Budu rád, pokud vzejdou ze strany Vás – spoluobčanů další podněty na 
zkrášlení naší obce, zlepšení spolupráce, ale také upozornění na nešvary. Pokud 
máte zájem, předkládejte své podněty nejlépe písemně na adresu obecního úřadu 
nebo e-mailem na adrese urad@ludgerovice.cz.  

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce                     

 

 

Zpráva Muzea Hlučínska 

Váţení spoluobčané, 

Hlučínsko si zaslouţí, aby si zachovalo svou identitu a uchovalo odkaz svých předků.  

Proto byl při Muzeu Hlučínska se sídlem v Hlučíně nově zaloţen "Klub přátel Muzea 
Hlučínska" za podpory starostů Sdruţení obcí Hlučínska. Posláním tohoto klubu je 
mimo jiné napomáhat zřízení stálé expozice dobových předmětů uţívaných v 
obcích na našem Hlučínsku, která se připravuje za podpory Evropské unie v podkroví 
hlučínského zámku. 

Jedná se o předměty denní potřeby v domácnostech, různé řemeslné, zemědělské a 
jiné pracovní náčiní, lidový oděv, dobové písemnosti a fotografickou dokumentaci, 
které budou připomínat ţivot na našich vesnicích s ţivotními osudy obyvatel. 

Muzejní expozice bez dochovaných historických předmětů, listin, fotografií ale i 
výpovědí pamětníků by neměla cenu. Apelujeme proto na všechny, kterým věc 
Hlučínska není lhostejná, porozhlédněte se, prosíme, kolem, po půdách, 
v pozůstalostech po prarodičích i rodičích a poskytněte pracovníkům muzea 
informaci, co jste objevili. 

Ze strany Muzea Hlučínska pak máte závazný slib, ţe ţádná Vámi darovaná věc 
nebude prodána a navţdy ponese jméno laskavého dárce. 

Zájemci hlaste se na obecním úřadě v Ludgeřovicích u p. Bortlíkové, tel. č. 
553 876 012 nebo přímo kontaktujte Muzeum Hlučínska na telefonním čísle 
595 041 617, popř.muzeum .hlucinska@seznam.cz 

 
 
 
 

mailto:urad@ludgerovice.cz


Vítání občánků 

        
Váţení rodiče, 

 

v pátek 15. května 2009 se uskuteční vítání dětí. 
Přihlásit se můţete, pokud se Vaše dítě narodilo 
během posledních šesti měsíců a má od narození 
trvalý pobyt v Ludgeřovicích. Stačí, kdyţ se jeden 
z rodičů dostaví se svým občanským průkazem a 
rodným listem dítěte na Obecní úřad v Ludgeřovicích 
do kanceláře č. 10 1. poschodí.  

 

Uzávěrka přihlášek na jarní vítání je v pátek 07.05.2009.  

Lenka Jurečková, úsek správních činností 
 
Akce pro veřejnost v Obecním domě v r. 2009 
 
28.3.2009  Divadelní představení Lakomá Bárka ( Raubíři ) 
12.4.2009  Velikonoční zábava - Farnost O,-Přívoz 
14.4.2009  Setkání vozíčkářů 
18.4.2009  Burza dětského oblečení 
23.4.2009  Koncert ZUŠ 
25.4.2009  Vítání jara - KD Ludgeřovice,KD Vrablovec,Obec Ludgeřovice 
16.5.2009  Den matek - divadlo + taneční zábava 
31.5.2009  Maškarní ples pro děti 
25.-27.11.2009 Dny obce 
28.11.2009  Krmášová zábava 
12.12.2009  Vánoční trhy 
18.12.2009  Vánoční koncert 
 

                                                                                                      H.K. 
 
 
 
Pozvání 
Zveme všechny na - Jarní posezení s veselou písničkou – do Obecního domu 
v Ludgeřovicích v úterý dne 14.4.2009 v 15 hod: 

Pro všechny – bezva  – Inva – lidi. 
Při hudbě nejen u dechovky, také budou šlágry 60 léta. Dále nám předvedou 
taneční páry v nejlepších letech to, co jsme zapomněli. Nejmladší Ogaři a Cérky 
budou tančit, zpívat a my také. Pozvání tradičně přijali: Vozíčkáři z Hrabyně a 
klienti z Domova pokojného stáří v Ludgeřovicích. Těšíme se na Vás ve 
spolupráci s obcí Ludgeřovice. 
Robenek Jaroslav Tel. 736 443 037 
 

 
 



SPORT 
 
Vzpěrači nového oddílu vzpírání TJ Ludgeřovice Oldřich a Irena Tchurzovi 
odstartovali svá 1. kola v ligových soutěţích. V sobotu 7.3.2009 proběhlo v 
Příboře 1. kolo 2. ligy muţů. Oldřich Tchurz hostoval za Sokol Zlín a 
výkonem 121 kg v trhu a 150 kg v nadhoz pomohl druţstvu ke 3. místu. 
Dne 14.3.2009 proběhlo v Bohumíně 1. kolo 1. ligy ţen. Irena Tchurzová také 
hostovala za Sokol Zlín a výkonem 46 kg v trhu a 58 kg v nadhozu pomohla 
Zlínu umístit se na 5. místě. Zároveň postupně vytvořila šest českých 
rekordů v kategorii masters W1 nad 75 kg. Nejprve vzepřela 44 kg a poté  
46 kg v trhu, následoval nadhoz s 57 kg a 58 kg, coţ znamenalo ve dvojboji 
postupné zlepšení rekordu nejprve na 101 kg a poté na 104 kg. Blahopřejeme!  
 
Rádi bychom pozvali všechny mladé budoucí vzpěrače do tělocvičny ZŠ 
Ludgeřovice. Nebojte se a přijďte mezi nás! Zájemci kontaktujte trenéra  
Oldřicha Tchurze na telefonním čísle 608750518. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje: 

- Oznámení o burze dětského oblečení a příslušenství v Obecním domě dne 
17.4.2009. 

- Reklamy.  

- Jízdní řád autobusů linky 94. 

- Informace Obce Ludgeřovice občanům o kontaktech a úředních hodinách 
obecního úřadu a knihovny. 

A. Vjačka 
 
 


